

# CURRICULUM VITAE

NAME: *Kholoud Abd Allah Moustafa El-Nouby*

NATIONALITY: Egyptian

PRESENT POSITION: Professor of Parasitology



Faculty of Medicine, Tanta University, Egypt

PRESENT ADDRESS: Department of Parasitology, Faculty of Medicine. Tanta University.

Telephone  
0402380108  
01091977972

E-MAIL:- *Kh\_04@hotmail.com*

Identification card number: **1601705**

## EDUCATION AND CERTIFICATION:

**1992:** M.B., Ch. B., with Excellent and Honour degree Faculty of Medicine, Tanta

**1996:** M. Sc. In Parasitology, with Excellent degree Faculty of Medicine, Tanta University.

Title

**"PARASITOLOGICAL STUDIES ON ENCYSTED METACERCARIA OF HETEROPHYES HETEROPHYES"**

**2000:** Ph. D in Parasitology Faculty of Medicine, Tanta University. Title

**IMMUNOHISTOCHEMICAL STUDY ON SCHISTOSOMA MANSONI SOLUBLE EGG ANTIGEN**

**( All the practical part of my M.D. thesis was done in Dusseldorf and Essen University in Germany through personal communication in Germany in the period from 7/3/1997 - 7-31999**

## PROFESSIONAL EXPERIENCE:

**1/ 3 / 1993:** House officer in Tanta University Hospitals

**1/3/1994:** General practitioner in Gharbia health affair District

**24/9/1992:** Demonstrator, Parasitology Department, Tanta University

**3/31997:** Assistant Lecturer of Parasitology Tanta University

**25/7/2000:** Lecturer of Parasitology Tanta University

**28/7 2005:-** Assistant Professor of Parasitology Tanta University

**30 /8/2010 : Professor of Parasitology Tanta University**

## SCIENTIFIC ORGANISATIONS:

✓ Member of Egyptian Society of Parasitologists

✓ Member of society of united Parasitologist

✓ Reviewer in international Journal of immunology

- ✓ Facilitator in Quality assurance program in 2010
- ✓ Coordinator for Quality assurance program since 2012 till now
- ✓ Member of society of infection control in tanta university hospitals
- ✓ Member in the control unit for the second year in the Faculty of Medicine since 2012 till now
- ✓ Coordinator for the annual conference for parasitology in Tanta University 2011,2012 and the department won the conference award as the **best department in this year**
- ✓ One of the organizing committee and coordinator for the first meeting of Egyptian Society of Parasitology in collaboration with the Parasitology Department that has been hold in 3/5/2015 as a part of the 30annual conference of Tanta University in the period from3/5-8/5/2015 and the department won the conference award as the **best department in this year for the second time.**
- ✓ One of the higher organizing committee for the of the 31annual conference of Tanta University in the period from1/3---4/3/2016.
- ✓ **One of the member of the arbitrators to examine the scientific production for positions professors and assistant professors of Medical Parasitology**

## **THE PULISHED RESEARCHS**

**1-Assessment of the antiparasitic and antifibrotic effects of myrrh, praziquantel and silymarin in experimental schistosomal hepatic fibrosis**

Kholoud A. EL-Nouby, Eman Rewisha, Fatheia Asel, Amany El Refaie & Amal Baalash

**Tanta Medical Journal, 31(3): 545-559. July, 2003**

**2-The potential immunomodulating capacity of lactobacillus casei as a probiotic in experimental trichinosis**

**Kholoud A. EL-Nouby, Eman A. Khalifa, Howaida I.H. Ismail<sup>1</sup> & Azza M. Hassen  
The Egyptian Journal of Medical Microbiology,13(3) :385-395. July, 2004**

**3- Evaluation of polymerase chain reaction (PCR) as a recent diagnostic method for detection of Wuchereria bancrofti infection in blood and urine samples in endemic areas**

**Kholoud A. EL-Nouby, Samy El-Kowrany, Nabila A. Yassien &Eman A. Khalifa & Mona A. Shehata**

**The Egyptian Journal of Medical Microbiology, 10(4): 651-658 October, 2001**

**4- Morphometric and histochemical study of the adrenal cortex in experimental schistosomiasis mansoni.**

Antonios SN, Ismail HI, el-Nouby KA, Khalifa EA.

J Egypt Soc Parasitol. 2001 Apr;31(1):13-20.

**5- A focus on human myiatic cases in Tanta University Hospitals and efficacy of two larvical compounds in vitro**

**Kholoud A. EL-Nouby**

**Tanta Medical Journal, 32: 523-535 April, 2004**

**6- Acanthamoeba Keratitis; Incidence, Risk factor, seasonal variation and study of the antiacanthamoebic activity of contact lens Disinfecting solutions in vitro.**

**Nabila A.Yassien, Eman A. Khalif, Kholoud A. EL-Nouby & Hesham M. El-Tourky.**

**Tanta M.J., 30(1)2002: PP118**

**7-Environmental study for the potential sources of *cyclospora* and pathogenicity of the isolated oocysts in experimental rat model**

**Eman A. Khalifa, Kholoud A. EL-Nouby & Howaida I.H. Ismail**

**The Egyptian Journal of Medical Microbiology 13(2):461-473. April, 2004**

**8- Isosporiasis in diarrheic patients, comparative experimental evaluation of the pathogenicity of both human and avain strains of *Isospor***

**NabilaYassien A.Kholoud A. EL-Nouby & Amira Abdel Ghaffar**

**Journal of Medical Microbiology 10(4): 759-766. October, 2001**

**9- Cardiac involvement in experimental schistosomiasis mansoni; a study of the possible mechanism**

**Kholoud A. EL-Nouby & Afaf El Shafey**

**Tanta Medical Journal,31 (4): 1136-1145. October, 2003**

**10-ROLE OF ANTI-OXIDANT PREPARATION (OXI-GUARD) ON CRYPTOSPORIDIUM PARVUM INFECTION IN ALBINO MICE**

**Nabila Yassien, A. Eman A. Khalifa & Kholoud A. EL-Nouby**

**Journal of the Egyptian Society of Parasitology, 31(1):95-106 April, 2000**

**11- POTENTIAL EFFECT OF *CURCUMA LONGA* EXTRACT ON INFECTIVITY AND PATHOGENICITY OF *SCHISTOSOMA MANSONI* CERCARIAE**



**ZEINAB S. SHOHEIB<sup>1</sup>, KHOLOUD A. EL-NOUBY<sup>1</sup>, FETOUEH A. DEYAB<sup>1</sup>, YASSER D. DAR<sup>2</sup> AND AMAL M. KABBASH<sup>3</sup>**

**Departments of Parasitology, Faculty of Medicine<sup>1</sup>, Zoology, Faculty of Science<sup>2</sup> and Pharmacognosy , Faculty of Pharmacy<sup>3</sup>, Tanta University, Tanta, Egypt.**

**Journal of the Egyptian Society of Parasitology, Vol. 38, No. 1, April 141 – 159, 2008.**

## **12- Molluscicidal Effect of Some Plant Extracts on *Schistosoma* Intermediate Host *Biomphalaria alexandrina***

Nahla E. Omran<sup>1</sup>, Kholoud A. El-Nouby, Zeinab S. Shoheib<sup>2</sup> and Amal M. Kabbash<sup>3</sup>

Zoology Department, Faculty of Science<sup>1</sup>, Parasitology Department, Faculty of Medicine<sup>2</sup> & Pharmacognosy Department, Faculty of Pharmacy<sup>3</sup>, Tanta University, Egypt.

**Journal of the Egyptian German Society of Zoology: Invertebrate Zoology & Parasitology**  
**Vol. (53 D). July, 2007:PP 1-29**

وتم القاء ايضا في مؤتمر العلوم الصيدلية الولى الثلاثون في الفترة من 19-21 ديسمبر 2006

## **13- Ocular Changes in Giardiasis: Human and Experimental studies**

Eman A. Khalifa<sup>1</sup>, Kholoud A. El-Nouby<sup>1</sup>, Ahmed L. Ali<sup>2</sup> Abdel Rahman M. El Mashad<sup>3</sup>  
and Osama E. Negm<sup>4</sup>  
Departments of Parasitology<sup>1</sup>, Ophthalmology<sup>2</sup>, Pediatric<sup>3</sup> and Tropical Medicine<sup>4</sup>

Faculty of Medicine - Tanta University

**Tanta Medical Sciences journal 2(2) April 2007:119-131**

## **14- The Impact of Subchronic Mercury Exposure on the Immune Response and Pathogenesis of Experimental Cryptosporidiosis**

**Kholoud A. El-Nouby<sup>1</sup>, Howaida I.H. Ismail<sup>1</sup>, Eman A. Khalifa<sup>1</sup>, Amal A. Baalash<sup>2</sup> and Hala E. Hamouda<sup>2</sup>**

Departments of Parasitology<sup>1</sup> and Medical Biochemistry<sup>2</sup>, Faculty of Medicine, Tanta University.

**Tanta Medical Sciences Journal Vol. (1), No. (4), October 2006: PP 105-12**

## **15- AN EXPERIMENTAL STUDY FOR EVALUATING THE EFFICACY OF CERCARIAL VACCINE AGAINST SCHISTOSOMA MANSONI INFECTION**

Sirria M. El-Marhoumy, Kholoud A. El-Nouby, Mohamed A. Emara and Dina M. Abou Rayia

J. Egypt. Soc. Parasitol., August 2009.

In the first annual conference of the Egyptian parasitologists united March 28-29-2009

## **16- EFFECT OF ORGANOCHLORINE (DDT) EXPOSURE ON EXPERIMENTAL GIARDIASIS**

FETOUEH A. DEYAB<sup>1</sup>, KHOLOUD A. EL-NOUBY<sup>1</sup>, ZEINAB S. SHOHEIB<sup>1</sup> AND ARWA A. ABO EL-FADL<sup>2</sup>

Departments of Parasitology<sup>1</sup>, Forensic Medicine and Toxicology<sup>2</sup>, Faculty of Medicine, Tanta University, Tanta, Egypt.

J. Egypt. Soc. Parasitol., 38 (1), 2008: 225 - 241

**17-PARASITOLOGICAL, BACTERIOLOGICAL AND CLINICAL STUDY OF WOUND MYIASIS WITH A TRIAL OF MAGGOT THERAPY IN INTRACTABLE WOUNDS**  
KHOLOUD A. EL-NOUBY<sup>1</sup> MOHAMED A. EL-HENIEDY<sup>2</sup> AND AZZA M. HASSAN<sup>3</sup>

DEPARTMENTS OF PARASITOLOGY<sup>1</sup> VASCULAR SURGERY<sup>2</sup> AND MICROBIOLOGY AND IMMUNOLOGY<sup>3</sup> FACULTY OF MEDICINE, TANTA UNIVERSITY, EGYPT

Egyptian Journal of Medical Microbiology, 18(4), October 2009: 77-88.

**18-FOOD ADDITIVES AND HYMENOLEPIS NANA INFECTION: AN EXPERIMENTAL STUDY**

KHOLOUD A. EL-NOUBY<sup>1</sup>, HALA E. HAMOURA<sup>2</sup>, MONA A. ABD EL-AZEEM<sup>3</sup> AND AHMAD A. EL-EBIARY<sup>4</sup>

Departments of Parasitology<sup>1</sup>, Medical Biochemistry<sup>2</sup>, Pathology<sup>3</sup> and Forensic Medicine and Clinical Toxicology<sup>4</sup>, Faculty of Medicine, Tanta University

Journal of the Egyptian Society of Parasitology, 39(3), December 2009: 1015-1032.

**19- Genetic polymorphism of glutathione S-transferases M1 and T1 in Egyptian patients with bilharzial bladder cancer**

Amal H. Abd El Hameed, M.D., Kholoud A. El Nouby Osama E. Negm, M.D., Osama M. El-Gamal, M.D., Hala E. Hamouda, M.D., Ghada M. Ismail, M.D.

Department of Clinical Pathology, Parasitology Tropical Medicine Urology Biochemistry Physiology Tanta University, Tanta, Egypt

Journal Urologic Oncology: Seminars and Original Investigations xx (2009) xxx in revised form 3 September 2008; accepted 5 September 2008

**20-Prevalence and diagnostic approach for a neglected protozoon  
*Blastocystis hominis***

Sirria Mostafa EL-Marhoumy, Koloud Abd EL-Nouby, Zeinab SalahShoheib, Amina Mostafa Salama

Department of Medical Parasitology, Faculty of Medicine, Tanta University, Tanta, Egypt  
Asian Pac J Trop Dis2015; 5(1): 51-59

**Asian Pacific Journal of Tropical Disease journal homepage:**  
[www.elsevier.com/locate/apjtd](http://www.elsevier.com/locate/apjtd)

**21-Foxp3+ T regulatory cells and Immunomodulation after Schistosoma Mansoni**

**Egg Antigen Immunization in Experimental Model of Inflammatory Bowel Disease "**  
Eiman A. Hasby, M.D., Marwa A. Hasby, M.D., Zeinab Shohieb, M.D. & Kholoud El Noby,  
M.D.  
**Cellular Immunology, Volume 295, Issue 1 (2015), Pages 67-76.**

## **22- Water Pollution in the Middle Nile Delta, Egypt: An environmental study**

Samy I. El-Kowrany, Enas A. El-Zamarany, Kholoud, A. El-Nouby, Dalia A. El-Mehy, Ehab A. Abo Ali, Ahmad A. Othman, Wesam Salah & Ahmad A. El-Ebary.  
**Journal of advanced research (2016) 7,781-794.**

### **ثانياً: اجتياز دورات تنمية قدرات أعضاء هيئة التدريس**

- ١ - الدورة التدريبية لبرنامج التفكير المنعقدة في الفترة من 6/11/2004 الى 8/11/2004
- ٢ - الدورة التدريبية لبرنامج اخلاقيات و ادب المهنة المنعقدة في الفترة من 23/11/2004 الى 24/11/2004
- ٣ - الدورة التدريبية لبرنامج تصميم المناهج المنعقدة في الفترة من 6/8/2005 الى 9/8/2005
- ٤ - الدورة التدريبية لاتخاذ القرار و حل المشكلات المنعقدة في الفترة من 1/10/2005 الى 4/10/2005
- ٥ - الدورة التدريبية للإتجاهات الحديثة في التدريس المنعقدة في الفترة من 17/12/2005 الى 19/12/2005
- ٦ - الدورة التدريبية للجوانب القانونية بالجامعات المنعقدة في الفترة من 8 من 12/2005 الى 22/12/2005
- ٧ - الدورة التدريبية لبرنامج مهارات العرض الفعال المنعقدة في الفترة من 24/12/2005 الى 26/12/2005
- ٨ - الدورة التدريبية لتقدير التدريس المنعقدة في الفترة من 14/3/2006 الى 16/3/2006
- ٩ - الدورة التدريبية للتدريس للأعداد الكبيرة و التدريس المصغر المنعقدة في الفترة من 25/3/2006 الى 27/3/2006
- ١٠ - الدورة التدريبية لإدارة البحث العلمي 2 المنعقدة في الفترة من 21/3/2006 الى 23/3/2006
- ١١ - الدورة التدريبية لتوكيد الجودة و الإعتماد المنعقدة في الفترة من 8/4/2006 الى 9/4/2006
- ١٢ - الدورة التدريبية للساعات المعتمدة المنعقدة في الفترة من 12/4/2005 الى 13/4/2006

### **ثالثاً: المشاركة في ورش العمل**

- ١-الاشتراك في ورشة العمل التي تقام بانتظام سنوياً بقسم الطفيليات لتشخيص المعملى للطفيلييات المعاوية و طفيليات الدم فى**

- ورشة العمل بتاريخ 20 سبتمبر 2005
- ورشة العمل بتاريخ 28 مارس 2007
- ورشة العمل بتاريخ 19 مارس 2008
- ورشة العمل بتاريخ 24 مارس 2010
- ورشة العمل بتاريخ 16 مارس 2011-2014
- تنظيم ورشة العمل الاولى للمشروع البحثي المقدم من القسم بعنوان هل يتعدى تلوث المياه توقعاتنا في محافظة الغربية بتاريخ 17-18 اغسطس 2014
- ورشة العمل بتاريخ 5-2-2015
- ورشة العمل بتاريخ 3 مارس بعنوان الاتجاهات الحديثة في تشخيص الامراض الطفيلية 2016

## 2-الاشتراك في ورش العمل التي تعقدها وحدة ضمان الجودة بالكلية للتأهيل للاعتماد:

1- ورشة العمل المنعقدة في 14 / 12 / 2005

**Large Group Teaching: How Do I Do It?**

2- ورشة العمل المنعقدة في 1/10/2005-2005

**Student Assessment.**

3- ورشة العمل المنعقدة في 1/1/2006

**Impementation of course specification in Pediatric and ENT Department.**

4- ورشة العمل المنعقدة في 1/11/2006

**Coummunication Skills in Medical Practice and Education.**

5- ورشة العمل المنعقدة في 25/7/2007

**Preparation of Course Specifications 2007-2008**

6- ورشة عمل للتمهيد للزيارة الميدانية للهيئة القومية لضمان الجودة بتاريخ 3/10/2007

**Awareness Seminar Preparation for Site Visit of National QAAP**

7- ورشة عمل أخرى للتمهيد للزيارة الميدانية للهيئة القومية لضمان الجودة بتاريخ 11/10/2007

**Awareness seminar Preparation for Site Visit of National QAAP**

8- ورشة عمل لمشروع التطوير المستمر والتأهيل للاعتماد بتاريخ 2/3/2008

## **Continuous Improvement and Qualifying for Accreditation Project (CIQAP)**

**9- ورشة عمل لمشروع التطوير المستمر و التأهيل للإعتماد بتاريخ 31/3/2008**

### **CIQAP Faculty and Departments Developmental needs.**

**10- ورشة العمل المنعقدة فى 12/8/2008**

### **Course Report and Course Specifications for 2008-2009**

**11- ورشة العمل المنعقدة فى 10/1/2010**

### **Presentation Skills**

**12- ورشة العمل المنعقدة فى 24/1/2010**

### **Program Specification for Post Graduate Students.**

**13- ورش العمل التى تعقد حتى وقتنا الحالى الخاصه بتطوير التعليم ووضع المقررات الخاصه بمرحلة البكالوريوس والدراسات العليا**

### **3- الإشتراك فى ورش العمل العاشرة E- content على انتاج المقررات الدراسية الكترونيا**

**وذلك بالتعاون مع شركة ميكروسوفت المنعقدة فى الفترة من 18/11/2008 الى 25/11/2008**

### **خامسا : المشاركه فى التدريس بالقسم للطلبه المصريين والماليزيين والدراسات العليا**

**١- المشاركه فى وضع خطة التدريس بالقسم عن طريق مجلس القسم.**

**٢- وضع جداول التدريس الخاصه بال الطلبه المصريين والماليزيين طلبه الدراسات العليا سنويًا.**

**٣-- التدريس النظري والإشراف على الدروس العمليه لعلم الطفيليات لطلاب الفرقه الثالثه -مصريين وماليزيين كليه طبطنطا**

**٤-- التدريس النظري والإشراف على الدروس العمليه لعلم الطفاليات لطلاب الدراسات العليا - كلية طب طنطا.**

**٥-- التدريس النظري لمادة الطفاليات لطلابات مدرسة التمريض والمعهد الفنى الصحى - جامعة طنطا.**

**٦- المشاركه فى أعمال الامتحانات التحريريه والشفهيه والعمليه لطلاب الفرقه الثالثه وماليزيين والدراسات العليا بكليه طب طنطا والمعهد الفنى الصحى - جامعة طنطا.**

**٧-المشاركة فى وضع كتاب القسم Medical Parasitology والخاص بتدريس الجزء النظري والعملى لمادة الطفاليات لطلاب الفرقه الثالثه مصرى وماليزى والدراسات العليا بكلية الطب جامعة طنطا .**

**٨- المشاركة فى وضع الأطلاس لمادة الطفاليات لطلاب الفرقه الثالثه مصرى و ماليزى والدراسات العليا بكلية الطب - جامعة طنطا**

و السادساً عضواً من أعضاء لجنة الجودة و التطوير بالكلية و القسم (منسق عام الجودة بالقسم) حيث يقوم بالأعمال الآتية:-

- 1- المشاركة في تحويل المنهج الدراسي إلى التعليم الإلكتروني (E-learning) لنشرة شبكة الإنترنت
- 2- وضع كتاب دليل القسم سنوياً
- 3- إنشاء موقع لقسم الطفيليات على شبكة الإنترنت (Web site for Parasitology)
- 4- عضو من أعضاء الإرشاد الأكاديمي

سابعاً- المشاركة في الندوات العلمية والحلقات النقاشية التي تعقد دوريًا في القسم:-

- 1 - عضو من أعضاء اللجنة المنظمة للمؤتمر السنوي بالقسم
- 2 - عضو من الأعضاء المسؤولين عن ورشة العمل التي تقام سنوياً بالقسم
- 3 - المشاركة في الحلقات النقاشية التي تعقد دوريًا (Seminars)
- 4- المشاركة في مناقشة المشاريع المقدمة من الطلبة (Projects)

ثامناً- الإشراف على الرسائل بالقسم

- 1-الإشراف على رسالة الماجستير المقدمة من الطبيبة / دينا مصطفى أبو رايا و عنوانها

دراسة تجريبية لتقييم فعالية لقاح المذنبات للتطعيم ضد العدو بطفيلي البلهارسيا مانسوناى  
وقد حصلت على الدرجة

**2-الإشراف على رسالة الدكتوراه المقدمة من الطبيبة / مروى عادل حسبي**  
و عنوانها

دور الشيسنوزوما مانسوناى كوسيله مبتكره ضد امراض التهاب الامعاء فى مثال على  
حيوانات التجارب

وقد حصلت على الدرجة 2013

**3-الإشراف على رسالة الماجستير المقدمة من الطبيبة / هاجر سليمان**  
و عنوانها  
تقييم فعالية مشتقات عقار الأرتيميسينين على طفيلي البلهارسيا مانسوناى في  
حيوانات التجارب المعديه بهذا الطفيلي

## **Efficacy of Artemisinin Derivatives on *Schistosoma mansoni* in Experimentally Infected Animals**

وقد حصلت على الدرجة 2013

4- الإشراف على رسالة الماجستير المقدمة من الطبيبة / امينه سلامه  
و عنوانها

[دراسة طفيلي بلاستوسيس هومينيس بين الاطفال قبل سن المدرسه : مدى الانتشار و التشخيص و العلاج]

وقد حصلت على الدرجة 2013

5- على رسالة الدكتوراه المقدمة من الطبيبة / داليا الميهى  
و عنوانها

دراسة بيئية وتحليلية عن إمكانية تلوث مياه الشرب بالأوليات في مدينة طنطا محافظة الغربية  
و عنوانها  
**ENVIRONMENTAL AND ANALYTICAL STUDY ON THE POSSIBLE PROTOZOAL CONTAMINATION OF DRINKING WATER IN TANTA CITY, GHARBIA GOVERNORATE**

لم تناقش بعد

6- الإشراف على رسالة الدكتوراه المقدمة من الطبيبة / هاجر سليمان  
و عنوانها

**Nanostructured Niosomes Loaded with Praziquantel as a New Strategy in Treatment of Schistosomiasis Mansoni:**

**An Experimental Study**

لم تناقش بعد

تاسعا:- الإشراف على اجراء دورات حياة الطفيليات في القسم

## عاشرًا: الاشتراك في المؤتمرات العلمية:

- 1- الإشتراك في المؤتمر السنوي العشرون لجامعة طنطا لتوكيد الجودة و الاعتماد المنعقد في طنطا من 17-20 مايو 2005
- 2-الإشتراك في مؤتمر السنوى لأمراض الكبد والجهاز الهضمى المنعقد فى الإسماعيلية من 31أغسطس- 3 سبتمبر 2005
- 3-الإشتراك في المؤتمر العلمي الرابع والعشرون للجمعية المصرية للعلوم الطبية الأساسية المنعقد فى كلية الطب جامعة القاهرة فى 13 ابريل 2006
- 4-الإشتراك في المؤتمر السنوى الواحد والعشرون لجامعة طنطا للبحث الطبى و البيئه المنعقد فى طنطا من 11-14 ابريل 2006
- 5-الإشتراك في مؤتمر السنوى الرابع لأمراض الكبد والجهاز الهضمى بطنطا من 14-16 يونيو 2006
- 6-الإشتراك في مؤتمر السنوى لأمراض الكبد والجهاز الهضمى المنعقد فى فايد من 16-18 أغسطس 2006
- 7-الإشتراك في المؤتمر السنوى الثانى والعشرون لجامعة طنطا لرفع مستوى الخدمات الطبية فى مستشفى طنطا الجامعى المنعقد فى طنطا من 28-30 مارس 2007
- 8-الإشتراك في المؤتمر العلمي السابع والعشرون للجمعية المصرية للعلوم الطبية الأساسية المنعقد فى كلية الطب جامعة القاهرة فى 14 فبراير 2008
- 9-الإشتراك في المؤتمر السنوى الثالث والعشرون لجامعة طنطا على السمنة و صحة الإنسان المنعقد فى طنطا من 19-21 مارس 2008
- 10-الإشتراك في مؤتمر السادس للكبد و البيئة (المخاطر و الحلول ) بطنطا من 8-9 يناير 2009
- 11-الإشتراك في مؤتمر السنوى لأمراض الكبد والجهاز الهضمى المنعقد فى الفيوم من 29 يناير- 1 فبراير 2009
- 12-الإشتراك في المؤتمر السنوى الرابع والعشرون لجامعة طنطا على الشيخوخة ( العناية الصحية و الحماية ) المنعقد فى طنطا من 10-12 مارس 2009
- 13-الإشتراك في المؤتمر العلمي الأول للجمعية علماء الطفiliات المصرية على خطوة للأمام فى مجال الطفiliات: التعليم و البحث المنعقد فى كلية الطب جامعة عين شمس فى 28-29 مارس 2009

- 14-الاشتراك في المؤتمر الدولي للجمعية الدولية للعلاج الكيماوى للعدوى و السرطان (الأمراض المستجدة الحيوانية المنشأ) المنعقد في القاهرة في 15-17 اكتوبر 2009
- 15-الاشتراك في مؤتمر السنوي لأمراض الكبد والجهاز الهضمي المنعقد في الإسكندرية من 13-11 فبراير 2010م
- 16-الاشتراك في المؤتمر السنوي الخامس والعشرون لجامعة طنطا على التلوث البيئي و صحة الإنسان المنعقد في طنطا من 31 مارس-2 أبريل 2010م
- 17-الاشتراك في المؤتمر العلمي الثاني للجمعية علماء الطفiliات المصرية على الحديث في التشخيص المعملى للأمراض الطفiliية المنعقد في كلية الطب جامعة عين شمس في 7-8 أبريل 2010
- 18-الاشتراك في المؤتمر السنوي السادس والعشرون لجامعة طنطا المنعقد في طنطا 2011م
- 19-الاشتراك في المؤتمر السنوي السابع والعشرون لجامعة طنطا على المنعقد في طنطا 2012م
- 20-الاشتراك في المؤتمر السنوي التاسع والعشرون لجامعة طنطا في 2014
- 21-الاشتراك في المؤتمر السنوى الثلثون لجامعة طنطا " الامراض الطفiliيه بين الماضي و الحاضر "
- الملتقي العلمي الدولى الاول للجمعية المصرية لعلم الطفiliات الطبيه بالاشتراك مع قسم الطفiliات الطبيه-كلية الطب- جامعه طنطا 5/5/2015 ضمن فاعليات المؤتمر السنوى الثلثون {المؤتمر الدولى الثانى} لكلية الطب جامعه طنطا
- 22 - الإشتراك في المؤتمر السنوى الواحد والثلاثون لجامعة طنطا عن الافق الجديد للأمراض الطفiliيه ضمن فاعليات (المؤتمر الدولى الثالث عصر الطب التكاملى بعنوان افاق جديد) المنعقد فى طنطا من 4-1 مارس 2016 .
- رابعا: الإشتراك في الجمعيات العلمية الآتية:
- 1-الجمعية المصرية للطفiliات
  - 2-جمعية علماء الطفiliات المصرية
- خامسا:- الاشتراك في المجلات العلمية الآتية :
- 1- مراجع في المجلة العالمية Immunobiology
  - 2-المجله المصريه للطفiliات.
  - 3-مجلة علماء الطفiliات المصرية

### انشطه اخرى

1. عضو من اعضاء مجلس اداره وحده مكافحة العدوى بكلية الطب جامعه طنطا
2. عضو من اعضاء وحدة الخريجين بكلية الطب جامعه طنطا

٣. عضو من اعضاء اللجنة العليا المنظمه للمؤتمر السنوي لكتبه طب طنطا و مقرر المؤتمر السنوى لقسم الطفليات و حصل القسم على جائزه افضل مشاركه علميه مرتين سنئه

2012 و 2015 من بين جميع اقسام الكلية المشاركه بالمؤتمره

٤. عضو من اعضاء فريق كنترول الفرقه الثانيه بكليه طب طنطا

٥. نائب باحث رئيسى فى مشروع بحثى للقسم بعنوان:

( هل يتعدى تلوث المياه تلوثنا فى محافظه الغربية والممول من جامعه طنطا من

2013/1/1-2015/1/1 )

٦. باحث مشارك فى مشروع بحثى للقسم بعنوان:

(استخدام الخلايا الجذعية كعلاج بديل لزراعه الكبد في مرضي التليف الكبدي. والممول من صندوق

البحوث بالجامعة(الدورة الثالثة 2014-2016م)